
Indienen en beantwoording raadsvragen

Omschrijving Aankruisen wat van toepassing 
is

Schriftelijke vragen (art. 44 RvO) X

Technische vragen

Onderwerp: Energietransitie

Toelichting:

Op 12 november 2020 heeft de dorpslijst Afferden een motie ingediend 
ondertekend door de Samenwerkende Dorpslijsten en Kernachtig Druten 
waarbij de overwegingen waren:

1. de energietransitie vraagt om een ambitieuze doelstelling vanuit de 
gemeente .

2. het is belangrijk is om zelf initiatief te nemen als het gaat om 
duurzaamheidsdoelstellingen om zo niet  afhankelijk te zijn van 
anderen. 

3. het is jammer als er meerdere goede plannen blijven liggen. 

Onze fractie was blij verrast met deze motie omdat wij voor het eerst 
vanuit de coalitiepartijen een signaal kregen waarbij de urgentie voor een 
snelle en radicale energietransitie werd gevoeld.
Hoewel wij geen voorstander zijn van het toevoegen van nog vier 
zonnenparken, omdat dit het noodzakelijke evenwicht tussen zon en wind 
nog verder uit evenwicht brengt, hebben wij toch steun aan deze motie 
gegeven.

Inmiddels ligt er de brief van 10 januari 2021 van de  Commissaris van de 
Koning van de provincie wel bij de RES en die laat aan duidelijkheid niets 
te wensen over. Er moet meer windenergie komen, zon en wind zijn  
totaal uit balans en dat lijkt alleen maar schever te worden in de RES 1.0.

Al bij de vaststelling van de nota ‘Energieneutraal Druten’ hebben wij 
gewaarschuwd dat de provincie het ‘Huis van Thorbecke’ van stal zou 
halen als gemeenten de RES- opdracht niet serieus zouden nemen. We 
werden wel gehoord, maar er werd niet naar ons geluisterd. Het 
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instrument van aanwijzing door de provincie komt niet uit de lucht vallen, 
dit is al gecommuniceerd.
De zonneparken Larendeel en Zevent opteren voor wind en zon. Deze 
combinatie zal de maatschappelijke kosten voor onze inwoners drukken, 
omdat de kabel die getrokken wordt dan afgestemd kan worden op de 
combinatie zon/wind, de zgn. cablepooling.

Dat kan een besparing geven tot € 60.000 die minder geïnvesteerd moet 
worden.1 Deze investeringen zou voor een deel ook kunnen terugvloeien 
naar het omgevingsfonds.

De gebiedscoöperatie Vitaal Druten ziet dat in Druten alleen maar 
zonneparken in ontwikkeling zijn en dat is natuurlijk correct. Vitaal Druten 
is ook van opvatting dat de druk op landbouwgrond ongewenst hoog is en 
verrommeling van het landschap veroorzaakt.
Ook deze gebiedscoöperatie  is voorstander van een goede balans tussen 
wind en zon. Tevens verzoekt men om de combinatie van zon en wind toe 
te staan. 
Bovenstaande brengt ons tot de volgende vragen aan het college:

Vragen:
1. Een overweging in de motie van dorpslijst Afferden is dat 

het belangrijk is om zelf initiatief te nemen om zo niet 
afhankelijk te zijn van anderen. Is het college bereid dit als 
een goed aanknopingspunt te zien om op de Zevent en 
Larendeel ook wind toe te staan?

2. De brief van de Commissaris van de Koning van 10 januari 
2021 lijkt ons niets aan duidelijkheid over te laten. Met al 
die zonneparken en veel te weinig wind gaat het binnen de 
RES de verkeerde kant op en dat zal bovendien leiden tot 
enorme maatschappelijke kosten. In de RES 2.0 zal de 
onbalans moeten worden hersteld. Is het college bereid hier 
het initiatief te nemen of wacht men op een aanwijzing van 
de provincie ?

3. Gedeputeerde Staten beseffen dat het creëren van 
draagvlak lastig kan zijn, maar GS verwacht dat de 
betrokken partijen meer ruimte moeten vinden voor 
grootschalige opwek van wind. Is het college bereid stappen 
te zetten om draagvlak voor windenergie te creëren?

1 https://www.fluxenergie.nl/fors-besparen-door-wind-en-zon-een-kabel-te-laten-delen/?gdpr=accept 
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4. Laatstgenoemde zonneparken zijn minimaal voor 50% in 
lokaal eigenaarschap van Vitaal Druten en met een 
toekenning voor wind kan men nu nog cablepooling 
implementeren dat zeer veel maatschappelijke kosten kan 
besparen. Het rendement van deze parken zal zeer 
aanzienlijk stijgen en daarmee ook de gebiedsfondsen. Is 
het college het met SMW eens dat het een gemiste kans is 
als hier niet op in wordt gegaan?

5. Vitaal Druten wenst dat de projecten in handen komen van 
de inwoners van Druten. Nu er vier extra initiatieven worden 
toegevoegd (alweer voor zon) maakt men zich zorgen over 
de druk op landbouwgrond en de verrommeling in het 
buitengebied van Puiflijk en Afferden. Is het college met ons 
van mening dat gecombineerde parken van zon en wind de 
verrommeling in het buitengebied zeer sterk kunnen 
terugdringen vanwege de beperking van het aantal locaties?

6. Is het college bereid te bevorderen dat er lokaal 
eigenaarschap ontstaat, en minimaal ieder geval te 
waarborgen dat deze projecten niet worden doorverkocht 
naar het buitenland waarbij zeer veel Nederlands 
subsidiegeld naar het buitenland verdwijnt evenals de 
revenuen van de projecten?

7. Vitaal Druten wil in samenwerking met Arcadis ook een 
project realiseren waarbij het eigendom voor 100% in 
handen van de inwoners van Druten is. Staat het college in 
principe positief ten opzichte van deze wens?

Antwoord:

Verzonden:

Ter informatie: Indienen en wijze van afdoening door het college
Schriftelijke vragen Afdoening door college: schriftelijke 

beantwoording binnen 30 dagen
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Technische vragen Indienen: Uiterlijk maandag vooraf een RTG. 
Afdoening door college: tijdens RTG 
vergadering


